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Protokół 

z  XX Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 20 października 2016 r. 

 

 Posiedzenie XX Sesji rozpoczął o godz. 15
30

  Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa : „Otwieram XX Sesję Rady Gminy Sadlinki” . 

 Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: P. Wójt, P. Sobuckiego Marka – 

z  Powiatowego Inspektoratu  Weterynarii w Kwidzynie,  radnych, sołtysów.  

 Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 12 radnych, w związku z czym  

Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności  

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).  

Radni  jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kwidzynie. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sadlinki na 2016r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnej 

umowy dzierżawy) nieruchomości stanowiącej mienie komunalne na okres 3 lat. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiącej 

własność Gminy Sadlinki na  okres 3 lat. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Nebrowo Wielkie stanowiącej własność Gminy Sadlinki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kwidzyńskiemu w roku 2017. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kwidzyńskiemu. 

11. Sprawozdanie wójta i przewodniczącego rady z analizy oświadczeń majątkowych. 

12. Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 
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Ad.2. 

M. Sobucki – PIW – podziękował za zaproszenie, poruszył temat dotyczący pomorskiego 

pomoru świń. Poinformował, że wirus ma straszną odporność. Na Podlasiu wirus wytrzymuje 

kilkadziesiąt dni od zejścia zwierzęcia. W Polsce trzymamy w ryzach tę chorobę, chociaż jest 

bardzo groźna. Ten wirus nie jest chorobotwórczy dla człowieka, nie ma na niego 

szczepionki. Pomór występuje głównie w Afryce. W roku 1989r. było ognisko w Prabutach 

pomorskiego pomoru świń. Dziki są głównym źródłem zarażenia i człowiek. Na Podlasiu są 

najbardziej rozdrobnione gospodarstwa i tam jest największe zagrożenie. Ostrzegł aby nie 

kupować mięsa i wędlin z dzikich jarmarków, nielegalnego obrotu. Ludzie handlując 

nielegalnie przyczyniają się do rozprzestrzeniania chorób. Planuje się zmniejszenie ilości 

dzików. Wszystkie padłe dziki np. w wyniku wypadku są utylizowane. Dziki zbierane są 

przez Nadleśnictwo. Dziki są bardzo inteligentne. Jeżeli chodzi o sposób liczenia dzików, to 

jest on kwestionowany. Dr weterynarii ostrzegł również aby nie wpuszczać do obory 

nieznanych podmiotów handlujących świniami. Należy kupować materiał hodowlany             

z pewnego źródła zbadanego, ze świadectwem zdrowia. Jeżeli ktoś ma dobrze ogrodzoną 

hodowlę, nie musi się bać. Najbardziej należy strzec się przed dzikami. 

M. Tadejewski – radny -  czy są to badania trudne? 

M. Sobucki – PIW – badanie PCR na koszt państwa, to jest powszechna metoda, główne 

badanie szpiku kostnego 170 zł, badanie krwi 60 – 70 zł. Ogólne koszty są przepotężne. 

Wykrywalność po ok. 50 dniach. Przez 50 dni choroba się szerzy. Wynik badania po ok.         

4 godz. 

J. Gutmański – radny -  jeżeli na Podlasiu zlokalizowano ognisko, to czy mogą później 

hodować? 

M. Sobucki – PIW –  45 dni uznawania regionu, po ok. pół roku może ponowić hodowlę. 

Tam jest totalnie wszystko dezynfekowane. 

W. Berent – Przewodniczący Rady -  podziękował za wyczerpujące wypowiedzi i poprosił 

aby ulotki przywiezione przez lekarza weterynarii rozprowadzili sołtysi. 
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Ad. 3. 

J. Piskor – radny -  podziękował P. Wójt za piękny parking przy ul. Kwidzyńskiej. 

Powinniśmy zrozumieć, że jeżeli coś robimy to jest dla dobra naszej wsi, że pomimo tylu 

nieprzychylnych sytuacji udało się to wykonać. Wręczył P. Wójt wiązankę kwiatów.  

G. Kopecki – radny – chciałbym się dowiedzieć na jakim etapie jest droga Okrągła Łąka – 

Wełcz i Małe Nebrowo i czy jest już skończony odwiert ujęcia wody? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – na którejś z komisji P. Wójt mówiła o rozmowach           

z KRUS-em o ośrodku rehabilitacji po ośrodku zdrowia, czy są prowadzone rozmowy? 

Ad. 4. 

E. Krajewska – Wójt – omówiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 5.  

W. Berent – Przewodniczący Rady -  otworzył dyskusję odnośnie uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Sadlinki na 2016r. 

Osób chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał Uchwałę Nr XX/122/2016 w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Sadlinki na 2016r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 6.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Formela – Sekretarz Gminy – była sugestia p. Lucyny Ramzy – Dudek – aby zamiast 

„wydzierżawienie” zapisać „wynajęcie”, jednak mecenas stoi na stanowisku, że ma pozostać 

„wydzierżawienie”. 

B. Wiącek – radny – odczytał Uchwałę Nr XX/123/2016  w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie (w drodze kolejnej umowy dzierżawy) nieruchomości stanowiącej mienie 

komunalne na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych stanowiącej własność Gminy Sadlinki na okres 3 lat. 

B. Formela – Sekretarz Gminy – odczytała opinię Mecenasa dotyczącą powyższej uchwały. 

Jeżeli w księdze wieczystej dana nieruchomość figuruje jako zabudowana a w rejestrze 

gruntów jako niezabudowana i faktycznie jest to nieruchomość niezabudowana, to, mimo 

zapisów w księdze wieczystej w uchwale można określić taką nieruchomość jako 

niezabudowaną. Niezależnie zaś od podjęcia uchwały należy podjąć działania mające na celu 

usunięcie istniejącej niezgodności poprzez złożenie wniosku o dokonanie zmian w księdze 

wieczystej. 

L. Ramza – Dudek – radna – wskazała, żeby dodać, iż wyraża się zgodę na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej umowy. 

B. Formela – Sekretarz Gminy – dodano jeszcze paragraf o odstąpieniu od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy. Ja tą uchwałę poprawioną dałam przewodniczącemu 

rady. 

E. Krajewska – Wójt – ja sama byłam zaskoczona, że w księdze wieczystej były dane nie 

odzwierciedlające rzeczywistości. Proszę to zostawić osobie kompetentnej, która się pod 

projektem uchwały podpisuje. 

L. Ramza – Dudek – radna – sam mecenas tak zaproponował. Dostajemy materiały na sesję, 

zapoznajemy się z nimi i mamy prawo wyjaśniać. Ja nie mam prawa zapytać o to? 

E. Krajewska – Wójt – oczywiście ma pani prawo ale jeżeli mecenas pod tym się podpisuje, 

zostawmy to mecenasowi. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – nie chcemy komuś dokuczyć ale chcemy, żeby to było 

zgodne z prawdą,  pewne błędy wyprostować. Jeżeli dzisiaj dostajemy uchwałę pomniejszoną 

o dwie działki to znaczy, że nasze uwagi są słuszne. 

J. Piskor – radny – p. Lucyna nie zauważyła, że p. Wiącek czytał inną uchwałę o zmianie 

budżetu. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – p. Piskor, był pan na komisjach i p. Skarbnik mówiła, 

że będą zmiany w uchwale budżetowej, to trzeba panu dwadzieścia razy powtarzać? 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XX/124/2016 w sprawie  wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych stanowiącej własność Gminy Sadlinki na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, 1 radna 

wstrzymała się od głosu, w związku   z czym uchwała została podjęta. 
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Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XX/125/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Nebrowo Wielkie stanowiącej 

własność Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku      

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu w roku 2017. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XX/126/2016 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu w roku 2017. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku      

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję  w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XX/127/2016 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku      

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11.  

B. Formela – Sekretarz Gminy – odczytała analizę oświadczeń majątkowych Wójta, 

Przewodniczącego Rady, radnych. 

Ad. 12. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XIX Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 12 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 13.  

E. Krajewska – Wójt – dostaliśmy taką informację, że 76 gmin dostało dofinansowanie 

mające punkty od 12 do 14. My mieliśmy też 12 punktów, czyli bardzo wysoko. Mamy 

jeszcze szanse. W tej alokacji środków było tylko jedno rozdanie. Nie będzie podziału 

środków z przetargów. Nie wcześniej jak w kwietniu powróci sprawa. Rozmawiałam               

z Wójtem gm. Grudziądz, my się nie zgramy w konkursach.    Ja nie mogę konkurować           

z gminą, która ma 40 mln budżetu. Te dwie drogi nie będą w tym roku robione ale                  

w przyszłym tak. Nowa ustawa o zamówieniach publicznych działa inaczej. Nie jest to ustawa 

korzystna dla zamawiającego.  

Odwiert wody – podpisano aneks w m - cu sierpniu br. na przedłużenie robót do 20 grudnia. 

Prawdopodobnie nie będziemy mogli tego zrobić (nie zdążymy, sprawa się przedłużała           

ze względu na opóźnienia w uzgodnieniach).  

Jeżeli chodzi o Ośrodek Zdrowia, pierwszym pomysłem był KRUS, tak naprawdę chodziło 

mi o rehabilitację. Idea padła, w centrali KRUS nie dają na to pieniędzy. Prowadzę rozmowy, 

chodzi o środki unijne. Nie chciałabym tego szeroko omawiać, konkurs dopiero ma być 

ogłoszony jesienią. Mieszkańcy będą mogli korzystać. Chwytam się różnych możliwości.     

To są plany, jest szansa. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – była naprawiana płytówka Olszanica – Sadlinki, czy       

w ramach gwarancji? 

E. Krajewska – Wójt – tak, w ramach gwarancji. 

Ad. 14. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – następna sesja 17 listopada 2016r. Proponuję zaprosić 

Zarząd Dróg Powiatowych i Wojewódzkich na komisje lub  na sesję. Z tego co sobie 

przypominam, na sesję miał być zaproszony dyrektor SKR. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o dyrektora SKR, to sprawa jest już nieaktualna, 

ponieważ  została wyjaśniona.  

Mostek na Grudziądzkiej nie zrobiono – zmiana kierownika. Obiecano nam na forum. Jeśli 

chodzi o podwyżkę wody, to na razie nie będzie tej nowej ustawy. Jeżeli chodzi o progi 

zwalniające, to proponuję zwrócić uwagę na prewencję. 

J. Gutmański – radny – podziękował pracownikowi Urzędu Gminy Sadlinki Pani  Beacie 

Tesmer za dzielenie się swoją wiedzą dotyczącą funduszu sołeckiego. 

E. Krajewska – Wójt – sołtysi są najbardziej zaangażowani. W niektórych wsiach proporcja 

jest zachwiana w funduszu sołeckim. Będzie kontrola, będą uwagi.  Musimy się starać aby 

było dobrze. Musimy podyskutować z sołtysami czy będą korzystać z funduszu, czy nie. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – temat tej dyskusji dotyczący funduszu sołeckiego  jest 

jak najbardziej zasadny, chętnie podyskutujemy z sołtysami. 
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J. Gutmański – radny – powinniśmy stworzyć dla poszczególnych miejscowości plan, było 

to kiedyś robione. 

E. Krajewska – Wójt – o 3% obcięto środki na fundusz sołecki. 

G. Podgórska – Skarbnik – tak, budżet będzie mniejszy na 2017 r. 

Ad. 15.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – o godz. 17
20 

zamknął obrady XX Sesji Rady Gminy 

Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 

 

 

 

 


